
   
 

 

Bestyrelsesmøde 
Dagsorden Område Kildedam 
 

Dato 

30.03.22 
Tid 

18:30 - 21:00 
Mødested 

Ågerup Børnegård 
Referent 

Christian Oxbøll 
Deltagere 

Kasper Weirling Nielsen  
Bjørn Krüger Veng  
Gitte Büllow Sørensen   
Helle Pedersen   
Cindy Nelin 
Luisa Ferrentino  
Ida Rosendal Galmanis 
Christian Oxbøll 
 

Afbud 

Asger Hvid Bechstrøm  
Anja Holst 
Lone Kirk 

Fraværende 

 

 

Dagsorden 

Tid Emne Beskrivelse og referat 

 1. Godkendelse af 
dagsorden 

Dagsorden er godkendt 

 2. Velkommen til nye 
bestyrelsesmedlemm
er 

Bestyrelsen præsenterede sig for Cindy der er nyt 
bestyrelsesmedlem. 

 3. Orientering Ved formand og områdeleder 
 
Christian orienterede om at der er nedsat adskillige tværgående 
arbejdsgrupper vedrørende modtagelse af flygtninge fra Ukraine.  
Den fordelingsmæssige andel såfremt der kommer 100.000 
flygtninge til Danmark vil for Holbæks vedkommende være 1.500, 
hvoraf 750 formodes at være børn. 
Der er udarbejdet 3 scenarier for modtagelse alt efter antallet. I 
første omgang forsøges boliganvist i Undløse. Ligeledes 
daginstitution i Undløse og modtageklasser på Absalon.  
Der er i øjeblikket kommet 4 børn til daginstitutioner i Område 
Skovvejen og 14 i modtageklassen på Absalon. 
 
Vi forventer at alle områder bliver berørt og at der vil blive anvendt 
ledig kapacitet i de eksisterende børnehuse. De ukrainske børn er 
ligestillet med danske børn i fht. lovgivningen vedrørende 
pasningsgaranti, obligatorisk læringstilbud, sprogvurdering og 
sprogstimulering.  
Det vil forventeligt blive en meget omfattende opgave, der vil have 
konsekvenser for driften og kvaliteten. 
 
Christian orienterede om at der netop er indsendt prognose 
vedrørende økonomi og at Kildedam forventer at komme ud i 



   
 

balance, såfremt der kompenseres for udgifter i forbindelse med 
Corona svarende til omkring 600.000 kroner. 
 
Område Kildedam har i de forløbne uger og måneder været 
voldsomt udfordret af sygefravær. Fraværet har dels været på grund 
af Corona, men også andre virussygdomme har skabet et meget højt 
fravær. Børnehusene har hjulpet hinanden indbyrdes og forældrene 
har udvist meget stor fleksibilitet. Det har betydet at vi er kommet 
igennem perioden. Det ser ud til at det så småt er aftagende med 
det meget høje sygefravær.  
 
Der er en proces i gang i fht. udvidelse af Vipperød Børnegård. I 
første omgang drøftes muligheden for at opstille pavilloner, så de 
akutte kapacitetsudfordringer kan løses. På længere sigt kan der 
blive tale om en udvidelse af Vipperød Børnegård i forbindelse med 
den nuværende bygning eller måske et helt nyt børnehus, hvis det 
er den løsning der vælges. 
 

 4. Planlægning af valg til 
bestyrelsen 

Jf. styrelsesvedtægterne §2, skal der afholdes valg til bestyrelsen en 
gang årligt i perioden maj-oktober. Bestyrelsen for Område 
Kildedam, har i forretningsordenen §6 vedtaget at valg skal afvikles i 
maj-juni. Jf. forretningsordenen §1 indkalder områdeleder til første 
møde i den nyvalgte bestyrelse, som afholdes ultimo juni 2021. Alle 
repræsentanter er valgt for en 2-årig periode, med forskudte valg.  
 
På valg i 2021, for perioden 2021-2023:  
Medlemsoversigten gennemgås. 
 
Forældrerepræsentanter:  
 
Medarbejderrepræsentanter:  
 
Er der forældre der ikke er på valg, men som ikke har børn i 
dagtilbud efter 1.8.2021?  
(Styrelsesvedtægterne hindrer ikke fortsættelse resten af 
valgperioden.) 
 
Alle suppleanter vælges for et år og er dermed på valg.  
 
Formålet er at få afdækket ønske om genopstilling, samt aftale 
hvordan og under hvilke former, valget skal afvikles. 
 
Det aftales at valgene tilrettelægges og afvikles i de enkelte 
børnehuse i forbindelse med forældrearrangement og 
personalemøde. 
 
Medlemslisten er opdateret. Følgende medlemmer på valg i år 
genopstiller: 
 



   
 

Ønske om en forældre suppleant i hvert børnehus. 
 
Valg meddeles senest den 7. juni til områdeleder. 
 
Ugerløse holder forældrerådsmøde den 21. april. 
 
 

 5. Effektiviseringer 2022 
tidlig fredagslukning 

Bestyrelsen problematiserer den vedtagne løsning der går ud på at 
børnehusene på skift lukker en time tidligere om fredagen. 
Ordningen betyder at det enkelte børnehus skal lukke en time 
tidligere hver 7. fredag. Der er bekymring for at ordningen er svær 
at praktisere idet forældrene meget let kan overse hvilke fredage 
der lukkes tidligere. Derfor skal der kommunikeres meget omkring 
ordningen. 
 
Der er et ønske om at effektiviseringen hentes på den samlede 
økonomiske ramme i området idet der er tale om et relativt lille 
beløb som ikke står mål med de gener den nuværende ordning 
medfører. 
 
Christian informerer om at det er politisk besluttet og at 
effektiviseringen derfor ikke kan hentes på den samlede 
økonomiske ramme uden videre. 
 
Det aftales at Christian retter henvendelse til forvaltningen med 
henblik på at undersøge om det er muligt at hente effektiviseringen 
på den samlede økonomiske ramme i området. 
 

 6. Samarbejde med 
Sejergårdsskolen i 
Tølløse 

Mail vedlagt indkaldelse. 
 
Bestyrelsen ønsker ikke at samarbejdet udvides yderligere end det 
allerede eksisterende.  
 

 7. Eventuelt Christian sender styrelsesvedtægt og forretningsorden for 
bestyrelse og forældreråd. 

 8. Punkter til næste 
møde 

 

 


